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ZAB.0002.4.2022 
Protokół nr XLI/22 

z obrad XLI Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 28 kwietnia 2022 roku 

 
 

1) Otwarcie obrad XLI Sesji Rady Powiatu 
 

Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 28 kwietnia 2022 r. o godz. 12:10 otworzył obrady XLI Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, radnych Rady 
Powiatu we Włocławku, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2) Stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady powiedział, że XLI Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 603/22 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 
21 kwietnia 2022 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą 
ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji 
tego porządku.  

Sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. 
Wniosek został doręczony w dniu 21 kwietnia 2022 r. Poinformował, że zwołanie Sesji w tym 
trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, 
o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że do zmiany porządku obrad sesji zwołanej 
na wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że Rada Powiatu, 
w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu Rady, z tym że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy 
(art. 15 ust. 8). W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie 
podlega głosowaniu.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego – z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może 
wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać 
uzasadnienie faktyczne.  
Przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że przystępując do głosowania 
są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku na pulpicie, to jest 
odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z, „przeciw” – czerwony przycisk z literą P, 
„wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 
z dnia  28 kwietnia 2022 r.  wniósł o  uzupełnienie porządku obrad  polegające na: 
 dodaniu punktu w brzmieniu: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na 
nieruchomość stanowiącą własność Skarbu Państwa oraz na nieodpłatne obciążenie nieru-
chomości Powiatu Włocławskiego służebnością gruntową. 

 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029 (tekst 
jednolity),  

 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 (tekst jednolity).  

Uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu). 
Przewodniczący Rady zapytał – czy są inne wnioski? Wniosków nie było.  
Jeżeli nie ma wniosków, to Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem zmienionego porządku 
obrad o punkt 18 w brzmieniu:   
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość stanowiącą 
własność Skarbu Państwa oraz na nieodpłatne obciążenie nieruchomości Powiatu 
Włocławskiego służebnością gruntową. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi złącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 16 zmienionego 
porządku obrad XLI sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2022-2029 (tekst jednolity)? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi złącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 17 zmienionego porządku 
obrad XLI sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 (tekst jednolity)? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi złącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XLI sesji? Radni nie 
złożyli wniosków.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma wniosków, to stwierdza, że 
dotychczasowy punkt 18 staje się punktem 19 a porządek obrad składa się z 20 punktów 
i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad uwzględniający wniosek Zarządu Powiatu radni otrzymali w dniu sesji 
(załącznik nr 7 do niniejszego protokołu).   
 
4) Przyjęcie protokołu nr XL/22 z dnia 9 marca 2022 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XL Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
będzie uważał, że rada powiatu przyjęła protokół nr XL/22 z dnia 9 marca 2022 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
9 marca 2022 r. do dnia 20 kwietnia 2022 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 21 kwietnia 2022 r. do dnia sesji. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady.  
Zapytał czy radni mają uwagi do przedstawionego sprawozdania?    
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że w materiałach z posiedzeń zarządu, bardzo dużo jest 
informacji o przetargach. Radny poprosił, aby starosta powiedział więcej informacji na temat 
dróg.  Na jakim są etapie, jak to wygląda?  
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Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski poinformował, że to jedna z kluczowych 
rzeczy, którą w tym momencie powiat się zajmuje. Jedyny przetarg drogowy, który jest 
zakończony, jest podpisana umowa i prace trwają, tj. przetarg drogi Modlibórz - Kłóbka – 
Chodecz. Tam widać postęp prac. Największa inwestycja 27,5 mln zł, 14 mln zł 
dofinansowania. Kolejne zadania to: droga przetarg dwukrotnie. Po drugim przetargu 
najniższa oferta ok. 11,5 mln zł. Ten oferent w rozmowach stwierdził, że do podpisania tej 
umowy nie podejdzie, podobnie, jak drugi oferent o ofercie około pół miliona wyższej. Droga 
Czerniewiczki  - Ossówek - 2,2 km, po drugim przetargu najniższa oferta 7,2 mln zł. Na 
drogę w Izbicy Kuj. jest przyznane dofinansowanie w Izbicy Kuj.  i w Boniewie. Jest 
przyznane dofinansowanie ok. 2,5 mln zł na drogę w Kowalu około 1,5 mln zł. Tutaj 
najtańsza oferta 7,2 mln zł. Na drogę Szpetal Górny – Włocławek aktualnie jest trzeci 
przetarg. W pierwszym najniższa oferta była 2,4 mln zł. Wykonawca nie zdecydował się na 
podpisanie umowy. Podobnie, jak w drugim, gdzie najniższa oferta była 3 600 000 zł. Po 
kilku spotkaniach zrezygnował z podpisania umowy. Podobnie, jak drugi z wyższą ofertą. 
Jutro jest termin składania ofert w trzecim przetargu. Tu dofinansowanie około 1 700 000 zł 
z Funduszu Dróg Samorządowych. Sytuacja na rynku przetargowym jest bardzo 
skomplikowana. Starosta przedwczoraj uczestniczył w konwencie powiatu, który odbywał się 
w Radziejowie. Niestety z podobną sytuacją borykają się wszystkie samorządy powiatowe. 
Troszeczkę mniejszy problem mają samorządy gminne, bo tam te zadania z natury są 
zadaniami mniejszymi i mniej ryzykownymi, rozłożonymi w czasie. Natomiast przy 
większych zadaniach, które powiat realizuje będących większą wartością, wykonawcy te ceny 
składają z dość dużą rezerwą, bo boją się ryzyka i należy ich zrozumieć. Ostateczne decyzje, 
co do realizacji poszczególnych odcinków dróg podejmie się po jutrzejszym składaniu ofert. 
Starosta skłania się ku temu, aby z tych dwóch kosztownych dróg, gdzie to dofinansowanie 
„po nowych cenach” stanowiło ok. 20% zadań. Na tę chwilę zrezygnować, za kilka miesięcy 
złożyć te wnioski w ramach trzeciego naboru Polskiego Ładu, bo takie są informacje, że te 
dofinansowanie będą, gdzie można uzyskać dużo większe dofinansowania i te zadania 
zrealizować.  Zarówno droga w Izbicy Kuj., Boniewie, jak i Czerniewiczki – Ossówek, to nie 
są to odcinki, które wymagają pilnej interwencji. Kilkumiesięczne przesunięcie nic złego nie 
zrobi. Zobaczy się, co z drogą w Szpetalu. Czeka się na rozstrzygnięcie trwającego drugiego 
naboru Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych. Tam jest odcinek Gołębin - 
Lubraniec i cztery chodniki, jeśli to dofinansowanie byłoby pozytywne. Z tymi 
postępowaniami niezwłocznie będzie się ruszać, bo praktycznie dokumentacyjnie będzie się 
niebawem gotowym do tych zadań. Z tego, co starosta wie, czeka także na podpis do 
dofinansowania na przebudowę obiektu mostowego w Lubrańcu. Też z tym przetargiem 
będzie się chciało ruszać. Sytuacja na rynku budowlanym jest tak skomplikowana, że nikogo 
tutaj te rzeczy już w tym momencie nie zaskakują. Nikt tego nie przewidział w zeszłym roku, 
bo nie mógł tego przewidzieć. Powiat nie jest tutaj żadnym wyjątkiem. Najważniejsze, że 
udało się podpisać umowę na drogę w Lubieniu Kuj. i w Chodczu, żeby nie stracić tego 14 
mln zł dofinansowania.  Na bieżąco są śledzone zmiany na rynku budowlanym, żeby 
odpowiednio reagować. Natomiast niczego nie można przewidzieć. Z rozmów 
z wykonawcami wynika, że spowodowane jest to przede wszystkim kilkukrotnym wzrostem 
ceny gazu. W powiecie włocławskim, w gminie Lubień Kujawski został zakręcony gaz. 
Oczywiście ceny paliwa, które przekładają się na cenę asfaltu i ogólna inflacja, która panuje. 
Te najważniejsze inwestycje trwają, realizują się. Zrobi się wszystko, aby wszystkie te plany 
w jak najkrótszym czasie zrealizować i żeby jak najmniej obciążyć tymi zadaniami budżet 
powiatu w zakresie udziału wkładu własnego. Jeżeli radni mają sugestie, spostrzeżenia, to 
starosta bardzo ich oczekuje, bo w tej sytuacji nikt nie jest mądry do końca i nie da się 
wszystkiego przewidzieć.  
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Radny Kazimierz Kaca zadał pytanie w sprawie drogi Lubraniec - Kruszyn. Pan starosta 
powiedział, że jest w trakcie opracowywania dokumentacji, ale, na jakim jest etapie?  Radny 
uważa, że dzisiaj ta droga powinna być priorytetem. W ocenie radnego, jest ona najbardziej 
uczęszczana i też jedna z najbardziej zniszczonych dróg. Jak to się przedstawia? Trochę się to 
przedłuża. Na jakim to jest etapie, kiedy przewiduje się, że ta dokumentacja będzie gotowa, 
możliwość ogłoszenia przetargu i posunięcia się w kierunku zdobycia środków? 
Starosta Włocławski stwierdził, że nie zgadza się tylko z jednym stwierdzeniem, że to się 
przedłuża. Starosta przypomniał, że przejmując odpowiedzialność za powiat 3 lata temu, 
podjęta była mozolna praca porządkowania spraw własnościowych na tej drodze. Do tego 
momentu nikt „nie dotknął tam palcem”. Zrobiło się to, jeżeli chodzi o te postepowania 
bardzo ekspresowo, w porównaniu z wojewodą. Praktycznie większość spraw jest 
uregulowanych. Niezwłocznie po tym zostało ogłoszone zamówienie na projekt. Te procesy 
też trwają, prace bardzo intensywnie, praktycznie projekt jest wykonany. Wczoraj starosta 
rozmawiał z dyrektorem PZD. Kończy się postępowanie środowiskowe, co jest 
najważniejszym, najbardziej czasochłonnym elementem przygotowania każdej dokumentacji. 
Znakomicie to się zazębia. Wszystko wskazuje na to, że w połowie roku powinno się mieć 
pozwolenie na to zadanie. Słychać w informacjach medialnych, że przełom maja, czerwca, 
ma być rozstrzygnięty drugi konkurs Polskiego Ładu. Jeśli wszystko pójdzie zgodnie 
z planem, miesiące wakacyjne mogą być to miesiące ogłoszenia przetargu na to zadanie, 
oczywiście jest wiele czynników, może to rozstrzygnięcie może się przesunąć. W tym 
miejscu, należą się duże podziękowania pracownikom PZD, że ten bardzo skomplikowany, 
trudny odcinek przygotowali do inwestycji, że wzięli na siebie ten trud uporządkowania tej 
drogi, bo przez wiele lat, tylko się o tym mówiło, a żadne działania nie zostały podjęte. 
Miesiące wakacyjne jest to realny termin ogłoszenia przetargu. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są dalsze głosy w dyskusji? Radni nie podjęli dalszej 
dyskusji.   
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 9 marca 
2022 r. do dnia 20 kwietnia 2022 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Spra-
wozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 21 kwiet-
nia 2022 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Kujawsko - 
Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących 
kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2022 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy  przyjęcia przez Powiat 
Włocławski zadania publicznego z zakresu administracji rządowej należącego do właściwości 
Wojewody Kujawsko- Pomorskiego związanego z przygotowaniem i przeprowadzeniem 
kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2022 roku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty - 28 kwietnia 
2022 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił ę do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
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Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba niegłosująca  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 kwietnia 2022 r. została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia od Wojewody Kujawsko - 
Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących kwalifikacji 
wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2022 roku stanowi załącznik nr 11 do niniej-
szego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie przyjęcia od 
Wojewody Kujawsko - Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej 
dotyczących kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2022 roku stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
7) Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2021 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że stosownie do przepisów art. 14 ustawy o petycjach 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, corocznie, w terminie do dnia 30 
czerwca, umieszcza na swojej stronie internetowej lub stronie internetowej urzędu go 
obsługującego zbiorczą informację o petycjach rozpatrzonych w roku poprzednim. Informacja 
ta zawiera w szczególności dane dotyczące liczby, przedmiotu oraz sposobu załatwienia 
petycji. 
Radni otrzymali stosowną informację, z której wynika, że w roku 2021 były rozpatrzone dwie 
petycje. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 roku przyjęła 
Informację. 
Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2021 r. stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
8) Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Pu-
blicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2021 roku. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego sporządziła za rok 2021 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący poprosił Pana Marka Jaskulskiego - Wiceprzewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
sprawozdaniem.  
Pan Marek Jaskulski - Wiceprzewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 1 marca 2022 r. odbyło się posiedzenie 
komisji, na którym komisja opracowała i przyjęła sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
Rady Powiatu we Włocławku w 2021 roku. 

 
Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
Rady Powiatu we Włocławku w 2021 roku stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 
9) Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Wło-
cławku w 2021 roku. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów sporządziła za rok 2021 
sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. komisja opracowała sprawozdanie ze 
swojej działalności za rok 2021. Komisja za okres sprawozdawczy odbyła 5 posiedzeń. 
Informacja dotycząca analizowanych materiałów została zawarta w sprawozdaniu.  W imieniu 
Komisji, Przewodniczący wniósł o przyjęcie sprawozdania.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku 
w 2021 roku. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku 
w 2021 roku stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 
10) Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu 
we Włocławku w 2021 roku. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu sporządziła za rok 
2021 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2022 r. czterema głosami „za” 
przyjęła sprawozdanie z działalności komisji za rok 2021. Komisja przedstawia sprawozdanie 
do rozpatrzenia przez radę.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 r. 
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Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 r. stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
  

11) Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 roku. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju sporządziła za rok 
2021 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący poprosił Pana Bogdana Domżalskiego - Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Bogdan Domżalski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 9 marca br. opracowała sprawozdanie ze 
swojej działalności za rok 2021. Komisja za okres sprawozdawczy odbyła 4 posiedzenia 
Informacja dotycząca analizowanych materiałów została zawarta w sprawozdaniu.  W imieniu 
Komisji przewodniczący wniósł o przyjęcie sprawozdania.    
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku 
w 2021 r.  
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku 
w 2021 r. stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 
12) Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we 
Włocławku za rok 2021.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Rewizyjna sporządziła za rok 2021 
sprawozdanie z realizacji planu pracy i kontroli.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 28 lutego br. opracowała sprawozdanie z realizacji planu pracy 
i kontroli komisji za rok 2021.   Komisja za okres sprawozdawczy odbyła 5 posiedzeń 
i przeprowadziła 10 kontroli. Informacja dotycząca analizowanych materiałów oraz 
przeprowadzonych kontroli została zawarta w sprawozdaniu.  W imieniu Komisji 
przewodnicząca wniosła o przyjęcie sprawozdania. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej w 2021 roku.  
 
Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
w 2021 roku stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
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13) Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Powiatu we Włocławku za rok 2021. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska sporządziła 
za rok 2021 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego - Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że komisja na posiedzeniu 15 marca 2022 r. czterema głosami „za” przyjęła 
sprawozdanie z działalności komisji za rok 2021. Przewodniczący Komisji wniósł o przyjęcie 
sprawozdania. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 roku. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 roku stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 
14) Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu 
we Włocławku w 2021 roku. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Skarg, Petycji i Wniosków sporządziła za rok 
2021 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Wiceprzewodniczącego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie sprawozdania. 
Pani Barbara Wałęsa – Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 9 marca 2022 r. pięcioma głosami „za” 
przyjęła sprawozdanie z działalności komisji za rok 2021.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 roku. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 roku stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 

15) Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powia-
tu we Włocławku w 2021 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych sporządziła za 
rok 2021 sprawozdanie ze swojej działalności.  
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską - Przewodniczącego Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2022 r. czterema głosami „za” 
przyjęła sprawozdanie z działalności komisji za rok 2021.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 kwietnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 r.  
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2021 r. stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
16) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022-2029 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym 
(załącznik nr  22). 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Radny Wojciech Zawidzki poprosił o informację w sprawie zmian w WPF i budżecie.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że jeśli chodzi o WPF, to ona 
jest zmieniona w związku z tym, że musi być zgodna z uchwałą budżetową i ze zmianami 
w uchwale budżetowej. Zmiany dotyczą załącznika nr 1. Jeśli chodzi o zmiany w budżecie, to 
są to zmiany dotyczące zarówno dochodów i wydatków.  Realizacja budżetu w bieżącym 
roku w związku z potrzebami wynikającymi zarówno z wniosków jednostek złożonych do 
starostwa, jak i z otrzymanymi decyzjami zwiększającymi czy zmniejszający plan powiatu 
włocławskiego, wprowadza konieczność dokonania zmian, które skarbnik przedstawi. 
W związku z decyzją wojewody kujawsko-pomorskiego zwiększającą dotacje celowe na 
zadania realizowane przez powiat zwiększeniu ulegają dochody o kwotę 128 285 zł. Są to 
środki przeznaczone na operaty szacunkowe w celu ustalenia odszkodowania na podstawie 
ustawy o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji zadań inwestycyjnych. Kwota 
28 000 zł zwiększenia w związku z decyzją wojewody kujawsko-pomorskiego, to jest 
przyznana dotacja na zalesianie gruntów. Kwota 207 301 zł została również przekazana 
pismem przez wojewodę kujawsko-pomorskiego zwiększającą dotacje dla domów pomocy 
społecznej na zadania związane z przeciwdziałaniem i rozprzestrzenianiem się wirusa SARS 
– COV-2 z przeznaczeniem na zakupy, zarówno środków ochrony osobistej, jak i na 
zabezpieczenie niezbędnej kadry do utrzymania ciągłości usług świadczonych przez te domy 
pomocy społecznej. Tutaj w ramach tej kwoty jest również kwota dla DPS Izbica 
Kuj.w formie dotacji. Następnie została zwiększona dotacja przez wojewodę kujawsko-
pomorskiego na realizację zadań przez środowiskowym Dom Pomocy Społecznej. Ten dom 
jest przy Domu Pomocy Społecznej w Kowalu. Tutaj środki w wysokości 22 116 zł, które 
przeznaczone na wsparcie osób z zaburzeniami psychicznymi w związku z ustawą za życiem. 
Powiat otrzymał również środki od wojewody na podstawie decyzji w wysokości 67 942 zł. 
To są środki finansowe związane z pobytem dzieci cudzoziemców i takie dziecko jest 
w placówce opiekuńczo – wychowawczej. Ono było już w ubiegłym roku. Te środki 
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przeznacza się na zadania realizowane przez tą jednostkę o tą kwotę uchwalnia się środki 
powiatu, które były wcześniej zaplanowane.  Ponadto otrzymało się kwotę na podstawie 
decyzji wojewody w wysokości 15 191 zł na świadczenia w pieczy zastępczej.  To zadanie 
realizuje PCPR. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 110 319,85 zł. Jest to związane 
z otrzymaną refundacją wyłożoną w ubiegłym roku środków w 2 projektach POWER. 
Wprowadza się nowe zadanie do budżetu, jest to zadanie Erasmus + na kwotę 271813 zł 
i zadanie będzie realizowane przez szkołę w Lubrańcu – Marysinie. Zwiększa się również 
dochody w Domu Pomocy Społecznej Kurowo o 170 000 zł i Rzeżewo 24 420 zł. Są to 
dochody zwiększone przez jednostki w związku z odpłatnością mieszkańców. Ponadto 
zwiększa się plan dochodów o kwotę 86 000 zł z odsetek od lokat bankowych. Również 
zwiększa się dochody o otrzymane darowizny, zarówno przez Placówkę Opiekuńczo – 
Wychowawczą „Jaś”, jak i Placówkę Opiekuńczo – Wychowawczą „Małgosia”. Jest to 
darowizna w wysokości 3 900 zł, otrzymana dla tych placówek z firmy Anwil i Geberit 
z przeznaczeniem konkretnie na wycieczki dla dzieci. Również tutaj kwota wpłynęła kwota 
386 zł na podstawie pisma z Ministerstwa Finansów na fundusz pomocy Ukrainy. Jeżeli 
chodzi o wydatki, to w związku z dochodami, które wprowadza się do budżetu, to te same 
kwoty muszą ulec zwiększeniu wydatki przy realizacji budżetu np. w starostwie powiatowym 
zwiększa się wydatki w tych rozdziałach, czyli na operaty szacunkowe na odszkodowania, ale 
również przesuwa się środki między paragrafami. To jest związane między innymi 
z dotacjami na OSP i przesuwa się środki o 32 000 zł między paragrafami bieżącym a 
paragrafem inwestycyjnym zabezpiecza się również środki na złożone wnioski o przyznanie 
dotacji celowej w kwocie 29 605 zł w ramach konkursu na zadania związane z ochroną 
środowiska. Przesuwa się środki między paragrafami w projektach RPO Podnoszenie 
Kształcenia Zawodowego i Energia Rozwoju. Są to projekty unijne realizowane 
w perspektywie wieloletniej. Ponadto zwiększa się środki w Powiatowym Zarządzie Dróg 
i w Placówce Opiekuńczej „Jaś”. Tutaj jest zwiększenie o 6 000 zł i o 5 417 zł. Jest to 
związane z potrzebą wypłacenia nagród jubileuszowych w tych jednostkach, które nie były 
wcześniej przewidziane, jak i również zaplanowane. Powiatowy Urząd Pracy urealnienia 
swoje dochody i zwiększa plan o urealnione dochody plan wydatków o kwotę 4 570 zł. 
Ponadto również Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie urealnienia dochody i w związku 
z tym zwiększa plan wydatków o urealnione dochody, które pochodzą też z refundacji 
środków z rozliczenia umowy programu wyrównywania różnic między regionami o kwotę 
10 710 zł i z przeznaczeniem na wynagrodzenia pracowników realizujących zadania 
z programu PFRON. Ponadto jednostki złożyły również wnioski, zarówno zmieniające środki 
między paragrafami klasyfikacji budżetowej, rozdziałami czy działami, ale w ramach 
posiadanych swoich planów finansowych.  
Przewodniczący Komisji w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 kwietnia 2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Jedna osoba niegłosująca  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 kwietnia 2022 r. została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022-2029 stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 18 kwietnia 2022 r. zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2022-2029 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.   
 
17) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2022 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków. Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz 
z autopoprawką.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 kwietnia 2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw -0 
Wstrzymało się – 0  
1 osoba niegłosująca  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 kwietnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 kwietnia 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 27 
do niniejszego protokołu.  
 
18) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość 
stanowiącą własność Skarbu Państwa oraz na nieodpłatne obciążenie nieruchomości 
Powiatu Włocławskiego służebnością gruntową. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zamiany nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa, która jest położona w obrębie ewidencyjnym Kruszyn, 
gmina Włocławek na rzecz Powiatu Włocławskiego z przeznaczeniem na cel publiczny - 
budowa „Powiatowego Centrum Sportu i Rekreacji” na nieruchomość stanowiącą własność 
Powiatu Włocławskiego położoną przy ulicy Szpitalnej, w obrębie Włocławek. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 kwietnia 
2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
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Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw -0 
Wstrzymało się – 0  
1 osoba niegłosująca  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 kwietnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na nieruchomość 
stanowiącą własność Skarbu Państwa oraz na nieodpłatne obciążenie nieruchomości Powiatu 
Włocławskiego służebnością gruntową stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego na 
nieruchomość stanowiącą własność Skarbu Państwa oraz na nieodpłatne obciążenie 
nieruchomości Powiatu Włocławskiego służebnością gruntową stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu.  
 
19) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady przypomniał o konieczności złożenia oświadczenia majątkowego 
w terminie do dnia 30 kwietnia 2022 r.  
Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie?  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że na ostatniej sesji była rozmowa nt. dróg 
wojewódzkich. Radny poprosił, aby pan przewodniczący powiedział parę zdań - czy jakieś 
poczynanie w tym zakresie zostały wykonane. Jeżdżąc tymi drogami można stwierdzić, że nic 
się tam nie dzieje. Czy są jakieś informacje odnośnie drogi wojewódzkiej Kowal – Brześć? 
Mija już 5 lat i 17 km. Ludzie już tam korzystają częściowo, pytają a nie ma żadnej informacji 
w tym zakresie.  Czy starosta prowadził jakieś rozmowy z marszałkiem w tym zakresie? 
Chyba już w najbliższym czasie to powinno być oddane.  150 lat temu budowano kolej 
między Toruniem a Kutnem.  Budowano dwa i pół roku.  Około 100 km wybudowano kolej 
w dziewiczym polu a tutaj praktycznie przebudowa buduje się 5 lat. To jest coś 
nienormalnego.  Milczy się na ten temat. Nie rozmawia się, jakby to stało się naturalne, 
oczywiście. Nie jest się inwestorem i na całe szczęście, że się nie jest. Mówienie o tym, że są 
trudności, że są problemy, to można tak mówić w nieskończoność a mieszkańcy nie mogą 
korzystać z tych odcinków dróg. Radny jeździ bardzo często od Kowala do Chodcza. Ten 
odcinek zaczyna się stawać odcinkiem nieprzejezdnym. Tam ruch jest ogromny w rejonie 
Czerniewic. Przewożą tam ciężkie materiały z bocznicy, ludzie zjeżdżają, zatrzymują. Jakieś 
poczynania w tym zakresie trzeba zrobić.  Tak nie może być.  Samorządy zbierają podpisy 
pierwszej instancji w tym zakresie.  Ludzie są zmęczeni, a te obiecanki cacanki już powinny 
się skończyć.  Powinna być dyskusja z wójtami, burmistrzami.  Nikt nic nie chce złośliwie. 
Powinna być publiczna dyskusja w obecności radnych, samorządowców pierwszej instancji a 
więc wójtów, burmistrzów, bo to jest żywotny interes.  Sprawa Izbicy Kuj., Lubrańca, 
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Brześcia - to już chyba nie wiadomo, którymi drogami będą ludzie jeździć.  Radny pytał, jak 
z tym odcinkiem drogi Lubraniec - Izbica Kuj. Na razie nie będzie realizowana.  Radny 
rozmawiał z burmistrzem Markiem Dorabiałą, który prosił radnego, żeby ten temat też 
poruszyć, żeby ten temat był przedstawiony.  Zamiast dochodzić do jakiegoś rozwoju to 
wszyscy zaczną się cofać w tym zakresie. Minęło 3,5 roku i takiego spotkania, na którym 
otrzymałoby się odpowiedź nie było. Radny przejechał odcinek drogi od Gostynina do 
Baruchowa i praktycznie przez ten okres 3,5 roku praktycznie nic nie zrobiono. Radny mówi 
o drogach wojewódzkich. Nie należy unikać spotkań. Odbywają się różne uroczystości, na 
których to się przedstawia. Nie chce marszałek, to może, chociaż radni wojewódzcy spotkają 
się z radnymi. Przedstawią jak to wygląda. Powinno się o tych tematach rozmawiać. Nie tylko 
bezpieczeństwo, które jest w pierwszej kolejności, ale rozwój tych miasteczek: Chocenia, 
Kowala, Baruchowa, Chodcza, Izbicy Kuj.,  Lubrańca, Brześcia Kuj.  Jak oni sobie dalej to 
wyobrażają? Ktoś jest właścicielem i w tym zakresie powinien ponosić odpowiedzialność. 
Nie powinno się robić jakiś spotkań zakulisowych, z których nic nie wynika. Skoro by coś 
wynikało, to radny by na pewno przytaknął.  Ludzie mają pretensje do radnych powiatowych.  
Większość ludzi to nawet nie wie, że są to drogi wojewódzkie, mylą z powiatowymi i mówią, 
że nic się nie robi. Radny nie wie czy pozostałych to nie interesuje. Jednak przyjdzie czas, że 
trzeba będzie kiedyś udzielić odpowiedzi w tym zakresie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z ustaleniami, jakie były podjęte na sesji, 
doszło do spotkania przedstawicieli klubu radnych i zostało zredagowane pismo do pana 
marszałka Całbeckiego z prośbą o konkretną informacją. Zajęte było takie stanowisko, że 
radni chcą zaprosić pana marszałka na obrady sesji, ewentualnie radni, jako przedstawiciele 
wszystkich klubów i pan starosta, i Przewodniczący Rady są gotowi spotkać się z panem 
marszałkiem Całbeckim w Toruniu w Urzędzie Marszałkowskim. Jak do tej pory żadnej 
odpowiedzi od pana marszałka czy jego organów nie ma. Wczoraj Przewodniczący Rady 
rozmawiał z panem Kopyściem, panem marszałkiem Sławomirem Kopyściem będąc na 
uroczystości odsłonięcia pomnika w Baruchowie. Były zadawane pytania o tej drodze, która 
idzie od Kowala do Gostynina. Z tego, co powiedział, że w tym roku będzie ta droga robiona, 
bo jest już zaczęta od granicy województwa i do Kowala będzie ona robiona. Na dzień 
dzisiejszy również czeka Urząd Marszałkowski o zmianę standaryzacji tych dróg, żeby nie 
były takie „wypasione” (barierki, wysepki), żeby te drogi mogły być trochę „odchudzone”. 
Nakłady na te drogi będą niższe. Będzie odcinek budowany o wiele szybciej. Takie 
zapewnienia złożył pan Sławomir Kopyść wicemarszałek województwa kujawsko-
pomorskiego.  Poczeka się jeszcze trochę.  Jeżeli zostało złożone pismo do Ministerstwa 
o zmianę standaryzacji tych dróg, o mniejsze wymogi, to wydaje się, że dojdzie się do 
konsensusu. Przewodniczący Rady jest gotowy wspólnie z przewodniczącymi klubów 
i panem starostą jechać, jeżeli pan marszałek Całbecki zaprosi, to chętnie wszyscy pojadą 
i będzie się rozmawiać.  Można poczekać miesiąc, góra dwa i jakaś informacja będzie na ten 
temat. Papiery też w ministerstwie mogą poleżeć z miesiąc czasu i wtedy będzie jakaś 
konkretna decyzja. Można potem swoich mieszkańców powiadomić o stanie dróg i od kiedy 
zacznie się te z drogi budować.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że pierwsza sprawa, którą porusza, pokrywa się niejako 
z wystąpieniem radnego Kazimierza Kacy. Na dzień dzisiejszy poruszanie się na tej drodze, 
szczególnie mniejszych pojazdów, motocykli, małych samochodów grozi 
niebezpieczeństwem kolizji, wypadku a nawet śmierci. Są tam takie dziury i można 
powiedzieć, że one narastają w tempie oszałamiającym, zawsze w okresie zimy to 
postępowało, występowało. Teraz już podbudowa tej drogi uległa degradacji. Radny nie 
jestem fachowcem od dróg, ale nie wie czy ta wersja uproszczona nie jest o kilka lat 
spóźniona. Ona byłaby słuszna, wtedy, kiedy ta droga jeszcze nie uległa takiej degradacji. 
W oświadczeniach radni o tym mówili.  Stan na gruncie poszedł tak daleko, że radny obawia 
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się, że te wysiłki na rzecz zmiany tych klasyfikacji, o której przed chwilą pan przewodniczący 
i inni mówią, to jest przysłowiowa gra na czas. Druga kwestia - pojawia się wiele informacji, 
które dostarczane są, bo i gminy w tym temacie występują do Urzędu Marszałkowskiego, że 
już przetarg. Skoro dzisiaj radni się dowiadują, że największe i najmniejsze problemy mają 
gminy, bo te odcinki dróg są małe, zakres robót jest mniejszy, koszt jednostkowy stosunkowo 
niewielki. Powiat ma już ogromne problemy. Radny myśli, że jakimś tam zbiorowym 
wysiłkiem i to, że ten budżet powiatu jest w dobrym stanie, to powiat sobie z tym poradzi. 
Radny obawia się, że skoro nie zrobiono tego tyle lat a te koszty się spotęgują, bo zakres 
robót niezależnie od tam zmniejszania i klasyfikacji dróg, on będzie kilkakrotnie może 
wyższy jak danego odcinka kilometra drogi powiatowej. Na pewno tego nie zrobiono z braku 
pieniędzy. Radny boi się, że to będzie przepychanka. Za chwilę będzie maj i praktycznie 
zostało pół roku do późnej jesieni tak zwanej, kiedy te roboty mogą być ograniczane. Ruch na 
tej drodze jest porównywalny dzisiaj z A1. Ta droga do zimy może stać się nieprzejezdna 
i naprawdę problem jest tak nabrzmiały, że wydaje się radnemu, że nie ma, co sobie głowy 
w piach wkładać. Radni powinni udzielić jakieś informacje społeczeństwu, bo za chwilę 
żądania ludzi mogą być bardzo kategoryczne i nieprzewidywalne. Drugie pytanie – radny 
chciałby się dowiedzieć czy pan starosta, urząd, którym włada, dysponuje danymi na temat 
ilości Ukraińców, którzy zamieszkują powiat ziemski włocławski i czy sytuacja jest 
rozwojowa, to znaczy czy ilość ta pozostaje na jednolitym poziomie, czy jednak wzrasta?  
Radny Roman Tomaszewski zwrócił uwagę na jedną rzecz. Radny ma wrażenie, że to, co 
się dzieje w Urzędzie Marszałkowskim, osoby, które nas reprezentują, to jest to taka wersja 
odpychania tematu z roku na rok, z wiosny na jesień i pan Przewodniczący Rady chyba się 
w to wpisuje. Każdego z radnych, które wybrało społeczeństwo rozlicza za skuteczność. 
Jeżeli pan przewodniczący miesiąc temu wystosował pismo do Urzędu Marszałkowskiego, to 
radnego dziwi, że przewodniczący napisał, poczeka jeszcze miesiąc i może łaskawie ktoś 
odpisze. A tu problem jest tu i teraz, i ta droga jest po prostu w dużej części wręcz 
nieprzejezdna. Radny o tym wie, bo tamtędy jeździ, radnego samochody ciężarowe i inne, 
i ten stan drogi jest po prostu bardzo niebezpieczny. Jeżeli pan, jako przedstawiciel rady 
będzie do tego podchodził tak po prostu odpychając temat na później, to radny myśli, że nikt 
z zainteresowanych mniej lub bardziej w Urzędzie Marszałkowskim nie będą działać po to, 
żeby coś w tym temacie zrobić. Radny słyszy to już 12 lat. Radny ma nadzieję, że przed tymi 
wyborami, które kiedyś tam będą, ten odcinek zostanie zrobiony. Radnego dziwi jeszcze 
jedno - standard. Żyje się w takim wieku, że o standardy powinno się dbać i powinno się je 
podwyższać a się okazuje, że dla dobra, dla zrobienia czegoś tu i teraz rezygnuje się. Jeżeli 
będzie się rezygnować już na samym starcie to znaczy, że za chwilę się okaże, że będą same 
kłopoty, bo coś to nie jest zrobione w odpowiednim momencie, na czas niestety tak to się 
odbywa.  Radny poprosił pana przewodniczącego, żeby w swoim działaniu w terenie, 
w Urzędzie Marszałkowskim, na zewnątrz był bardziej skuteczny.  
Przewodniczący Rady powiedział, że marszałek był zapraszany tutaj niejednokrotnie. Nigdy 
nie skorzystał z propozycji uczestniczenia w sesji, żeby się mógł określić, co z tymi drogami 
wojewódzkimi. Jeżeli chodzi o rozmowę, którą Przewodniczący Rady przeprowadził wczoraj 
z panem wicemarszałkiem Sławomirem Kopyściem, to nie może powiedzieć na ile ta 
standaryzacja będzie obniżona. Jeżeli chodzi o grunt, to będzie na pewno będzie w mocy, 
ponieważ to jest droga wojewódzka i odpowiedni tonaż na drogach będzie jeździł. Nie 
wyjaśniono, jakie pismo zostało wysłane do ministerstwa i Urząd Marszałkowski czeka za 
odpowiedzią. Nie wiadomo, jak do tego podejdzie też ministerstwo. W związku z tym nie 
można tutaj nic mówić, jeżeli nie ma się tego czarno na białym.  Przewodniczący Rady czeka 
na telefon czy na pismo pana marszałka, czy wicemarszałka. Mówił o tym spotkaniu. Jeżeli 
ktoś nie ma nic konkretnego do powiedzenia, to na pewno będzie unikał rozmowy. Już parę 
lat temu na dożynkach radni z naszego terenu obiecywali, że te drogi będą zrobione już 



16 
 

dawno. Jaka przyczyna jest, trudno powiedzieć. Przewodniczący Rady osobiście nie czuje się 
winny, że tych dróg nie ma, bo to nie jest w kompetencji powiatu. Rada na razie prosi.  Nie 
wydaje się realne, że Rada Powiatu pojedzie do Urzędu Marszałkowskiego i będzie 
strajkowała czy urządzała pikietę.  Są cywilizowane metody, aby osiągnąć sukces. Dobrze jest 
usłyszeć głos krytyki.  Przewodniczący Rady będzie robił wszystko, aby Radę reprezentować, 
mieszkańców, bo radni są tylko przedstawicielami mieszkańców. Jadąc po tych drogach, 
nawet sam pan marszałek doświadczył wczoraj jadąc swoim samochodem, że dziury 
w drodze są niesamowite.  Przewodniczący wyraził nadzieję, że do serca pana marszałka 
Sławomira Kopyścia to dotrze, że całe społeczeństwo czeka, szczególnie mieszkańcy gminy 
Baruchowo, gminy Kowal, gminy Brześć Kuj., gminy Chodecz, Izbica Kuj.  Te drogi, na 
których bardzo zależy. 
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że dziwi się, że taką otoczką jest otoczony pan 
marszałek. Bodaj pod znanym adresem w Rzymie, radni szybciej dostaliby się. Tutaj 3,5 roku 
w tak prozaicznej, przyziemnej sprawie nie można się spotkać. Dlatego trzeba uczynić nawet 
przez naszych radnych wojewódzkich, zaczynając od pana Kopyścia, który mówi ciągle 
o czymś innym, ale jest ich trzech i powiedzieć, że tak lekceważąco to jeszcze nigdy nie było 
w stosunku do rady powiatu.  To nie jest prośba o spotkanie po to, żeby wypełnić czas panu 
marszałkowi, tylko naprawdę dowiedzieć się z pierwszych ust, co przekazywać 
społeczeństwu. A to, co się dzieje z projektowaniem tych dróg jest komedią. Jeżeli drogi 
najbardziej obciążone typu Brześć Kuj., Koło, zostały teraz zaprojektowane w najdrobniejszej 
wersji, tylko odnawialnej, tam gdzie obciążenie jest jedno z największych w powiecie 
włocławskim.  Radni nie mogą czekać nawet na odpowiedź. Należy poprzez radnych 
wojewódzkich spróbować i niech oni doprowadzą do spotkania. Ostatecznie radni muszą 
usłyszeć od marszałka obietnicę, przyrzeczenie, co się będzie działo. Radni byli na 
spotkaniach, gdzie sam pan marszałek przyjeżdżał.  Tak się nie powinno w polskiej 
demokracji dziać, bo to jest lekceważenie, nie radnych, ale społeczeństwa. Radny zapytał 
pana starostę, co aktualnie się dzieje w sprawie nieruchomości w Brzeziu? 
Radna Ewa Kończyńska przyłączyła się głosu przedmówców.  Zastanawiające jest, że inni 
nie mogą się uporać z taką prozaiczną sprawą, jak zbudowanie drogi, której nie można 
przejechać. W dzisiejszych czasach nikomu nie powinno to sprawiać żadnej trudności. Są 
dotacje z różnych stron czy z centrali, czy Unii Europejskiej. Dlaczego akurat ten Włocławek, 
który znajduje się na obrzeżach województwa nie może dotrzeć do tych środków, żeby tą 
drogę zrobić przy takich nowoczesnych obecnie technikach, jak internet i że można z całym 
światem się porozumieć, zdalnie załatwiać różne sprawy, robić konferencje zdalne. Dlaczego 
nie można doprosić się do spotkania z władzami województwa? Jest to bardzo 
zastanawiające, dlaczego ten region Włocławek, który leży w centrum Polski jest tak źle 
traktowany? Radna nie wie, na czym to polega. Skoro radni, marszałkowie województwa 
potrafią przyjeżdżać na odbieranie pomników, stawiać sobie bilbordy np. na terenie tężni 
w Ciechocinku, to, dlaczego jak trzeba zrobić drogę ok. Włocławku, to nikt się tym nie 
interesuje?  Jest to zastanawiające. Radna nawiązała do Ciechocinka, bo pradziadowie 
potrafili zrobić drogi żelazne, wspaniałe, które są do tej pory, to tak wspaniale zrobili tężnie 
w Ciechocinku. Od ok. 5 lat tężnie są nieczynne, ponieważ nie można ich wyremontować. To 
nie jest tylko, że tężnie należą do Ciechocinka, tam przyjeżdżają ludzie z powiatu 
włocławskiego, też z Warszawy. Radna nie wie, co się dzieje, że tak długo trwa remont? 
Radna chciałaby się zapytać pana marszałka. Radna była świadkiem, kiedy akurat 
spacerowała i jak pani, w tej chwili radna województwa, sobie zdjęcia robiła i wieszała 
bilbordy na terenie tężni. Radna chciałaby się z tymi ludźmi, może na konferencji 
internetowej, spotkać i niech oni wytłumaczą, dlaczego takie sytuacje się dzieją i dlatego tak 
jest źle traktowany powiat włocławski. Radna poprosiła pana starostę, żeby jednak 
zorganizował spotkanie z radnymi. Wszyscy wiedzą, kto jest radnym wojewódzkim, kto jest 
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marszałkiem. Dlaczego ci ludzie dopiero jak się zbliżają wybory nagle pojawiają się przy 
odbieraniu pomników? Dlaczego nie zrobią nic dla ludzi konkretnego? Te tężnie, to wołają 
o pomstę do nieba. To było coś wspaniałego w Ciechocinku a teraz jest jedna wielka ruina. 
Radna jeździ tam tyle lat i jest przerażona, że coś tak wspaniałego było i tak zostało 
zniszczone, ale bilbordy wiszą, będą zrobione. Zwłaszcza województwo może i krajowe.  Coś 
strasznego.  Radna poprosiła pana starostę, pana przewodniczącego, żeby, w jakiś sposób 
zorganizował spotkanie radnych powiatowych z radnymi województwa i z marszałkami 
województwa.  
Przewodniczący Rady powiedział, że ze swojej strony może obiecać, że na następna sesję, 
która będzie jeszcze w maju, będą zaproszeni wszyscy radni województwa i jeszcze ponowi 
się raz pismo do pana marszałka Całbeckiego. Pan marszałek, jeżeli nie byłby sam osobiście, 
to przedstawi jakąś osobę, która konkretnie wytłumaczy czy urealni termin oddania czy 
zaczęcia budowy dróg wojewódzkich.  Na następną sesję wszyscy radni z terenu okręgu będą 
zaproszeni wraz z panem marszałkiem. Czy przyjadą? Należy mieć nadzieję, że tak.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że przed chwilą radni słyszeli inne stanowisko 
Przewodniczącego Rady, a teraz mówi, że zaprosi.  Przewodniczący Rady jest spikerem rady 
i trzeba słuchać, w jakim kierunku radni zmierzają. Radny o to bardzo rosi. Za tą końcówkę 
radny może panu przewodniczącemu powiedzieć dziękuję.  Tak powinno być. Nie jakimiś 
spotkaniami, które sią odbywają, tak jak powiedziała pani Kończyńska przy pomniku, „na 
dniu pieska, kota”. Ostatnie spostrzeżenie. Z tego, co radny wie, to pan Kopyść nie jest 
marszałkiem. Jest członkiem zarządu. Radny poprosił, aby przewodniczący zapoznał się, jeśli 
publicznie się wypowiada. Jeśli radny się myli, to przeprosi.   Jeżeli chodzi o spotkanie 
w Baruchowie, to radny jechał nie pierwszy raz. Radny uczestniczył w Baruchowie, jak 
piastował funkcję starosty, ze sześć razy i pan Kopyść był. Wszyscy wszystko doskonale 
znają.  To, co powiedział pan Zawidzki, poprawianie dokumentacji, wprowadzanie w błąd. 
Jest tu pan Ambrożewicz. To już chyba jest już 15 lat, jak dyskutuje się na temat odcinka 
Chodcza, Lubrańca, Izbicy Kuj. Cały czas się mówiło, były dokumentacje opracowane, ludzie 
strajkowali, bo im chcieli zabierać działki i z tego nic nie wynika. Radny bardzo prosi 
przewodniczącego. Za to, co Przewodniczący Rady powiedział na końcu, to radny dziękuje. 
Czy będą, czy nie będą, to nikt do przewodniczącego nie będzie miał pretensji.  Tutaj nikogo 
nie ściągnie się na siłę, ale będzie w protokole i radni będą mieli prawo powiedzieć, że byli 
zaproszeni, kto przybył, kto był, bo nie jest wszystko idealne.  Radnemu wydaje, że można się 
spotkać, przyjechać, porozmawiać na sesji o sprawach zasadniczych. Radny kiedyś 
powiedział, że są etapowi od wręczania kwiatów.  Oczywiście pięknie, że są blisko ludzi, 
pięknie, że się spotykają z ludźmi, ale pięknie by było, żeby były oddawane odcinki dróg. To, 
co powiedział pan Marek Jaskulski.  Radny 4 dni temu jechał w kierunku Gostynina i co 
muszą być tragiczne wypadki? Radny nie chce tutaj polemizować i mówić, że przez to, że 
droga, to jest wypadek, bo to tak wszystko się nie przekłada.  Jeśli ma się tą funkcję swoją 
spełniać, to spełniać należy nie tylko naszymi zadaniami, które są nam przypisane. Powiat to 
jest odpowiedzialność za cały obszar. Na to spotkanie powinno się zaprosić też wójtów 
i burmistrzów, i przewodniczących rad.  A cóż się stanie, jak będą i wyrażą swoją opinię do 
tych osób, za które powinni odpowiadać.  Radny zgadza się z tym, że to te odcinki dróg nie są 
dla radnych. Radni są mieszkańcami. Powiat jest 90 tysięczny. Drogi krajowe sobie jakoś 
poradziły. Radny obserwuje, że niektórzy nie chcą na ten temat słowa wypowiedzieć. Czy 
komuś tu ubliża się czy coś mówi się? To, co powiedziała pani Kończyńska - jaki będzie 
rozwój tego powiatu? To jest połączenie A1 z A2. Skrót o około 100 km, jeśli ta droga by 
była od Brześcia Kuj. do Koła. Radny stwierdził, że Przewodniczący Rady tak powinien 
postępować i będzie miał poparcie od radnych i nie działanie zakulisowe. Zakulisowo każdy 
może sobie rozmawiać i bardzo dobrze, że się rozmawia.  Tu jest miejsce na dyskusje i tu jest 
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miejsce na sprawozdanie, informację i radni mają prawo przekazywać, co się dzieje. Co jest 
dobre to jest dobre, co jest niedobre, to nie jest dobre.   
Starosta Włocławski stwierdził, że postara się rozluźnić atmosferę. Wydaje się, że co sesję 
starosta przeżywa pewne deja vu. Starosta jest w stanie powiedzieć, co będzie w następnym 
wystąpieniu i cieszy się bardzo, znowu pół żartem, że nie dotyczy to spraw powiatu, w sensie 
realizowanych zadań. Oczywiście w temacie dróg wojewódzkich starosta zgadza się 
z radnymi w 100%. Było to podkreślane wielokrotnie i zawsze to starosta podkreślał, ale jest 
się tutaj przede wszystkim od dyskutowania o sprawach związanych z zadaniami powiatu.  
Chyba jest dobrze, skoro dyskusji w tym temacie nie ma. Oczywiście nikt nie bagatelizuje 
tutaj sprawy dróg wojewódzkich, ale nie należy przedstawiać tego tematu w perspektywie 
okresu trzy i pół letniego. Bo jeśli tak go radni próbują przedstawić, to należy powiedzieć, 
jakie były sukcesy jeszcze we wcześniejszych 8 latach, wtedy, gdy ktoś inny kierował 
zarządem powiatu, miał odpowiedzialność za powiat.  Chce się dużo więcej i należy się dużo 
więcej w zakresie dróg wojewódzkich i starosta poprosił, aby taki wydźwięk wypowiedzi był. 
Zaszłości na drogach wojewódzkich są kilkudziesięcioletnie. Starosta nie chce przypominać 
doniesień medialnych, bo pewnie odszukałby ich ktoś kilka w archiwach, objazdów dróg, 
jakich to pięknych planów pewnie ze 12 lat temu, co się uda zrobić.  Starosta podkreślił po raz 
trzeci, chce się więcej i będzie się walczyć o więcej, ale też pewne rzeczy w ostatnich latach 
się dzieją i to trzeba zauważyć. Chociażby ta droga od Baruchowa do granicy województwa. 
W przerwie nawet starosta rozmawiał z panem radnym Tomaszewskim i wszystko wskazuje 
na to, że w połowie roku zostanie ogłoszony przetarg na odcinek Kowal -  Baruchowo. Trwa 
kontrakt, oczywiście jest to bardzo trudne zadanie i tutaj starosta zgadza się w stu procentach 
z panem Jaskulskim, że w kwestii budowlanej wiele rzeczy jest niepewnych na odcinek 
Brześć Kuj. -  Lubraniec i obwodnicę Lubrańca. Oczywiście za krótki odcinek z Chodcza 
w systemie Zaprojektuj i Wybuduj, bo 6 km, powinien być dłuższy i też o to będzie się 
zabiegać. W ostatnich dwóch latach zrealizowano dwa odcinki w Izbicy Kujawskiej.  
Oczywiście newralgiczny odcinek z Lubrańca do Izbicy Kuj.  pozostanie samorządowi 
województwa a nie wspominając drogi Brześć Kuj. - Wieniec. O tym wszystkim się wie.  
Starosta poprosił o dyskusję, jeżeli ona jest to, żeby ona nie była po to, żeby dyskutować 
tylko, żeby były jej efekty. Starosta powiedział, że w innych tematach radni spotkanie 
z marszałkiem potrafili zorganizować a tutaj oczekują, żeby ktoś to zrobił za radnych.  Pan 
radny Wierzowiecki ma taki sam mandat, jak pozostali radni, jest tylko reprezentantem rady. 
Starosta poprosił, aby doprowadzić do tego spotkania, chętnie w nim będzie się uczestniczyć.  
Starosta też będzie uczestniczył i rozmawia o tym wielokrotnie. Mandat pana radnego 
Wierzowieckiego i każdego z 20 pozostałych osób na tej sali jest taki sam. Były kierowane 
pisma i starosta, pan Wierzowiecki w zakresie spotkania. Sytuacja wygląda jak wygląda. 
Spotyka się i rozmawia. Jeśli chodzi o drogę Brześć Kujawski – Kowal, to starosta tylko 
może śledzić ze swojej obserwacji. Radni też to doskonale wiedzą. Starosta nie wie, po co 
pytanie na tej sali, że wykonane są asfalty w Kowalu, Brześciu Kuj. Trwa chyba ponowne 
układanie na pewnym odcinku w Gołaszewie z Kowala. Przecież każdy z radnych o tym wie. 
Kto oczekuje odpowiedzi na tej sali i od kogo? Starosta poprosił o pytania o drogi powiatowe. 
O to zabiegać należy wspólnie. Robić to należy, ale odpowiedzialnie, wszyscy razem. Należy 
zauważyć, że coś minimalnie pozytywnego w ostatnim czasie się dzieje. W tych sprawach 
radni spotykali się wielokrotnie. I nie chodzi o to, żeby na tej sali mówić o tym godzinę, tylko 
żeby były tego efekty. Starosta podkreślił, że powinny być większe, ale zaszłości kilkunastu, 
kilkudziesięciu lat, nawet rozmawiając najwięcej, nie rozwiąże się w przeciągu trzy i pół 
roku. Starosta myśli, że jakby porównać, dużo więcej się wydarzyło w te ostatnie trzy i pół 
roku niż przez wcześniejsze 8 czy 12 lat. Starosta poprosił o konstruktywną dyskusję, 
prowadzącą do jakiś wniosków. Nie ma najmniejszego problemu, jeżeli jest wola wójtów, 
burmistrzów, żeby spróbować takie spotkanie z radnymi zrobić, jeżeli nie będzie uczestniczyć 
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mógł pan marszałek. Jeśli chodzi o Ukraińców, to od pewnego czasu jest to stała liczba około 
550 osób w skali powiatu. Oczywiście są to statystyki oficjalne. Pewnie realnie jest ich 
więcej. To są statystyki przekazywane przez gminy. W ostatnim czasie nie widać wzrostu 
przebywania tych osób, to także mówią służby wojewody o tym, że nastąpiła pewna 
stagnacja, wręcz następuje pewien proces powrotów osób do Ukrainy. Oczywiście sytuacja 
jest dynamiczna i to z dnia na dzień może się zmienić. Są przygotowane miejsca, zarówno 
przez gminy, jak i przez powiat. Powiat jest gotowy na kolejne grupy osób, oby takiej 
potrzeby nie było. Jeżeli chodzi o Brzezie, to jest pozytywna informacja. Odbył się przetarg, 
wadium wpłaciło 3 oferentów. Na przetargu wystąpiło tylko jedno postępowanie, licytował 
jeden. Jest to przedsiębiorca z Brześcia Kujawskiego za kwotę, po tym po tej rekompensacie 
związanej z zabytkiem 1 111 000 zł. Będzie się chciało przystępować do aktu notarialnego. 
Starosta ma nadzieję, że do tego aktu dojdzie niebawem. 
Przewodniczący Rady w formie sprostowania powiedział, że pan Sławomir Kopyść nie jest 
marszałkiem, bo marszałkiem jest pan Całbecki, wicemarszałkiem pan Sosnowski i pan 
Ostrowski. Przewodniczący zdaje sobie z tego sprawę, ale potocznie członkom zarządu 
podnosi się rangę, więc przewodniczący uznał to za zasadne. Wydaje się, że nie jest to wielki 
błąd. Gorzej byłoby gdyby kogoś zdegradować, ale jeśli kogoś podwyższy się, to może będzie 
ambicja, że ktoś będzie marszałkiem województwa.   
Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że cieszy się z Brzezia, że jeden z problemów powiatu 
spadł. Radny nawiązał do wypowiedzi pana starosty o spotkaniu z panem marszałkiem. Radni 
deja vu też przeżywają, to właśnie od 3,5 roku.  Radni nic nie chcą, nikogo nie obwiniają ani 
zarządu, ani rady powiatu. Radny nie wiedział, że aby spotkać się z marszałkiem w tematach 
zadanych przez całą radę powiatu, można czy trzeba wystąpić indywidualnie. Radny pamięta, 
że przez tyle lat te spotkania z marszałkiem bywały kilkakrotnie w ciągu roku i to przeważnie 
odbywały się albo tu, albo gdzieś w wyznaczonym miejscu i spotykali się wójtowie, 
burmistrzowie, przedstawiciele terenów, których to dotyczyło. Dlatego tak troszeczkę 
radnego to razi, że normalne spotkanie z gospodarzem województwa przez radnych 
powiatowych przez 3,5 roku nie dochodzi do skutku i jakby była blokada, żeby się nie 
spotkać. Radni nie chcą go ani skrzyczeć, ani mu krzywdy zrobić. Po prostu chcą się spotkać, 
przestawić problemy, jakie istnieją w powiecie włocławskim. Radny myśli, że od radnych 
dużo więcej dowiedziałby się niż od swoich radnych wojewódzkich, więcej prawdopodobnie, 
bo na pewno nie będzie się kryło tych rzeczy, które nie powinny być tak robione. Dlatego 
radny tej wypowiedź nie rozumie. Jeżeli takie padnie ostateczne słowo, to spróbuje się jakąś 
grupą zorganizować na spotkanie i poprosi się pana starostę, żeby udostępnił salę.  Takiej 
odpowiedzi po 3,5 latach starania się, żeby się w końcu spotkać w tematach dotyczących 
powiatu włocławskiego, radny się nie spodziewał.  
Przewodniczący Rady powiedział, że sam radny Zawidzki z przewodniczącym redagował 
pismo.  Jakby pan Całbecki, pan marszałek nie miał czasu, to radny, przewodniczący 
i przedstawiciele klubu, i pan starosta chętnie przyjadą do Torunia. Żadnego terminu pan 
marszałek nie wyznaczył. Przewodniczący nie chciałby przyjechać i „pocałować klamkę”, 
i że pana marszałka nie ma. W związku z tym jakieś standardy obowiązują.  Pan marszałek 
może zaprosili skoro nie ma czasu przyjechać do Włocławka. 
Starosta Włocławski stwierdził, że chyba radni nie zrozumieli starosty.  Chodziło o to, że nie 
można mieć pretensji do pana przewodniczącego czy do starosty, że marszałek nie odpowiada 
na pisma. Może z różnych przyczyn w tym spotkaniu bezpośrednim z radą nie uczestniczy. 
Faktem jest, że radni otrzymali te pisma do wiadomości, że były kierowane przez starostę, 
przez pana przewodniczącego. Starosta mówi to odpowiedzialnie za siebie. Starosta 
i  przewodniczący rady nie czują się za to odpowiedzialni. Staroście chodziło o to, że równie 
dobrze spróbować mogą radni takie spotkanie zorganizować, jako radni, jako funkcjonariusze 
społeczni, żeby nie było przeświadczenia, że nie chce się tego spotkania zorganizować. 
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Zawsze na nie jest się otwartym. I drogą oficjalną takie zaproszenia kierowane były, o czym 
radni doskonale wiedzą a nawet w ostatnim zaproszeniu, z tego, co starosta wie, radny, jako 
przedstawiciel klubu radnych, brał udział w redagowaniu tego pisma. Tutaj dyskusja o tym, 
że są jakieś zaniedbania, jest nie na miejscu. Tylko to starosta miał na myśli. 
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy ktokolwiek powiedział, że ma pretensje, przecież są to 
drogi wojewódzkie. Radni tylko proszą. Marszałek na terenie powiatu był kilkakrotnie.  
Przecież można te sprawy poruszyć czy w szerszym gronie, czy w węższym. Sam radny przed 
chwilą podziękował panu Wierzowieckiemu. Radny nie wie czy starosta słucha czy nie 
słucha.  To, co jest dobre to trzeba oddać szacunek i podziękować. Należy wysłać pismo, 
jeżeli nie będzie, to „głową muru się nie przebije”. Należy się zastanowić. A to, że się 
dyskutuje, to, co ma się spotkać raz na 3 miesiące i nic nie powiedzieć? Tylko głosować 
sprawozdania komisji, które de facto są fikcją przez 2 lata? Pan starosta wie, że te komisje 
praktycznie nie działały. Radni głosują, radny się nie odzywał. Starosta niech nie wywołuje 
pewnych tematów, których nie porusza się. Radni nie są przeciwni, przeciwko panu staroście, 
radni nie mówią, że starosta nie zorganizował, tylko radni proszą, żeby doprowadzić do 
spotkania. Jeśli nie przyjedzie, to radni się zastanowią na następnym posiedzeniu radny. Po to 
jest się radnym, żeby, jako gremium wspólne, wspólnie ze spikerem rady, z panem 
Wierzowieckim ustalić, co dalej. A pan starosta, jako organ wykonawczy, skoro będzie się 
chciał włączyć, to radni proszą. Nie należy się licytować.   Cokolwiek się nie powie, to 
starosta się obraża, że zada się pytanie, że powie się coś, żeby tutaj tylko było chwalenie, że 
wtedy więcej, wtedy mniej.  Nie należy mierzyć miarą. Starosta nie był jeszcze radnym a tu 
pewne sprawy na drogach wojewódzkich się działy. Radny tego tematu nie porusza, radni nie 
są pyszni, nie są zarozumiali i nie będą. Chcą współpracować. Natomiast integralną częścią 
działalności są drogi wojewódzkie, które są w bardzo złym stanie. Radni nie mają pretensji. 
Czy dzisiaj tu padło jakiekolwiek stwierdzenie, że radni mają pretensje? Na początku radny 
miał pretensje, ale pan Wierzowiecki się zreflektował, przedstawił tezę, z którym kierunkiem 
się zgadza.  Prywatnie radni mogą się spotykać na jakiś tam uroczystościach, rozmawiać.  
Bardzo dobrze, ale w oficjalnym gremium, na którym się rozmawia, to jest się tu. Jeżeli pan 
marszałek będzie chciał się spotkać ze wszystkimi radnymi, to może ten pomysł, który 
przedstawił pan Wierzowiecki z przewodniczącymi klubu, starostą może i jest dobry. Żeby 
tylko z tego był efekt.  
Przewodniczący Rady powiedział, że takie pismo zostało wystosowane do pana marszałka. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że nie ma, co się obrażać jak ktoś pyta, mówi. Jak mało, 
kto, radny zna te drogi i powiatowe, i gminne, i wojewódzkie?  I nie należy mówić, że 
wszystko jest pięknie, wspaniale i dobrze. Radny słucha, przysługuje się. Pewne rzeczy, 
pewne kierunki są dobre, ale są też nawet w powiatowych działaniach, z którymi się radny nie 
zgadza, ale nie będzie kwestionował pewnych rzeczy dobrych, które są. Nie można mówić, że 
wszystko jest idealnie przez te 3,5 roku wykonane i zrobione.  Radny zwrócił się do pana 
Wierzowieckiego i powiedział, że ten kierunek, który przyjął należy prowadzić a następna 
sesja czy jeszcze następna, to się zastanowi, co w tym zakresie zdziałać. Pan marszałek 
Całbecki prosił o wsparcie pana Zawidzkiego, radnego, panią byłą Wójt Włocławka, żeby 
pomóc przy rozwiązaniu problemów drogi między Kowalem a Brześciem Kuj. Ile pan 
Zawidzki uczestniczył w spotkaniach. Razem byli na drogach.  Na tym to polega.   Żeby 
nikogo nie obrazić, ma się tylko być krawaciarzem i mówić, że jest wszystko dobrze. Sam 
radny ma krawat. Kiedy trzeba, to trzeba zakasać rękawy i robić dla dobra wspólnego. O to 
radny prosi pana Wierzowieckiego. Miał do przewodniczącego uwagi, pretensje, ale ta 
końcówka, taki styl radnemu odpowiada.  I tak należy prowadzić, jako spiker rady. Za to 
radny podziękował.  
Starosta Włocławski powiedział, że jest ostatnim na tej sali, którego można posądzić o to, że 
nie odpowiada na pytania i nie dyskutuje o sprawach powiatu. Od 3,5 roku na każde pytanie, 
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starosta odpowiedział. Starosta poprosił, aby takich „wycieczek” nie robić, bo one są 
niestosowne. Starosta nie rozumie zdenerwowania radnego tematem. Starosta odpowiedział 
na temat wywołany przez radnego, o którym radny dyskutuje od kilku sesji. Po godzinie 
dyskusji doszło się do wniosku, że wie się, że zostało złożone pismo, o czym wiedzieli 
wszyscy przedstawiciele klubów i taki harmonogram działań był ustalony na ostatniej sesji.  
Starosta poprosił, aby traktować się poważnie. Ustalone zostało, że wysyła się pismo, 
uczestniczyli w spotkaniu przedstawiciele klubów, starosta w tym spotkaniu nie uczestniczył, 
bo taka była wola radnych. Czeka się na odpowiedź marszałka i dzisiaj potrzebowało się 1,5 
godziny „bicia piany” oczywiście w bardzo ważnej sprawie, żeby ktoś starostę nie złapał za 
słówka, bo sprawa jest kluczowa dla powiatu. Dobrze, że to pismo zostało wysłane i jak coś 
to skieruje się drugie. To nakręcanie tematu do tego się sprowadzało. Starosta odpowiadał na 
każde pytanie, nigdy nie prowokuje, stara się odpowiadać grzecznie. Starosta poprosił, żeby 
ta dyskusja toczyła się w sprawach samorządu powiatu. Jeżeli są uwagi, to starosta jest 
zawsze gotowy je przyjąć, zawsze na nie odpowiadam. A to, że porównuje się do 
wcześniejszych lat, bo tutaj taki „zarzut” też starosta usłyszał, to powstaje pytanie - do czego 
ma się porównywać?  Zawsze tak było w samorządzie i zawsze tak będzie.  Starosta poprosił  
o merytoryczną dyskusję w sprawach powiatu, także i o wojewódzkich, ale z propozycjami 
rozwiązań, z propozycjami dążenia do znalezienia jakiś dobrych rozwiązań. Przy każdym 
spotkaniu z przedstawicielami samorządu województwa porusza się sprawy dróg 
wojewódzkich, nie potrzeba też do tego zawsze sesji, chociaż jest to bardzo ważny element 
działalności i bardzo sobie starosta współpracę z radnymi ceni W rozmowie marszałek 
powiedział, że akurat w ostatnim 3,5 roku uważa, że w powiecie włocławskim, jeżeli te 
wszystkie inwestycje ruszą, dzieje się najwięcej w województwie. Trudno to oceniać, może 
tak nie jest. Oczywiście nikt nie przewidział wojny, trudnych czasów, podwyżek cen.  Nie 
wiadomo, co teraz z tymi inwestycjami będzie, ale nie należy mówić, że w tym temacie nie 
stara się działać, bo się stara i naprawdę działać należy razem i nie do końca zawsze potrzeba 
1,5 godziny w dyskusji w oczywistym temacie, w którym się wszyscy zgadzają.  
Przewodniczący Rady powiedział, że po ostatnim piśmie, jakie było wystosowane do pana 
marszałka było zasugerowane, że radni, jako przedstawiciele klubów, przewodniczący rady 
i starosta mogą się spotkać w Toruniu, jeżeli pan marszałek nie ma czasu. Może pan 
marszałek w niedługim czasie wykona telefon czy pismo, że będzie miał czas wolny dla rady 
powiatu. Na pewno przedstawiciele klubów: pan Wojciech Zawidzki, pan Karol Matusiak czy 
pan Jacek Jabłoński na pewno chętnie pojadą, uzyskać konkretną informację na temat dróg 
wojewódzkich. W tamtej kadencji też był zapraszany marszałek.  O ile przewodniczący 
pamięta tylko raz skorzystał z uprzejmości i wtedy faktycznie byli też burmistrzowie, też 
obiecywane były drogi i do tej pory żadnej drogi marszałek nie wykonał. Jedynie od Brześcia 
Kuj. do Kowala i teraz jest budowany odcinek od granicy województwa w stronę Kowala. 
Należy mieć nadzieję, że dalej nastąpi przebudowa dróg. Przewodniczący stwierdził, że ze 
swojej strony na pewno przełoży starań, żeby tutaj, chociaż radni wojewódzcy przychodzili, 
poprosi, aby ich obecność była na każdej sesji, żeby wiedzieli, co się dzieje. Przewodniczący 
myśli, że wiedzą, ale czy w dobry sposób zostaje to przekazane dalej, to trudno powiedzieć.  
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że przedmówcy przed chwilą mniej więcej przekazali 
myśli radnej, ale jeszcze radna podkreśliła to, że nieważne jest ile pism, ile odbyło się 
spotkań, ważne jest żeby był jakiś skutek. Rzeczywiście dosyć długo dyskutuje się, pisma 
chodzą miesiącami, latami i nic się nie dzieje. Nie o to chodzi, chodzi o to, żeby to po prostu 
tą drogę zrobić, żeby nie była taka, jaka jest do tej pory i to jest najważniejsze. Radna ma 
takie odczucie, że Urząd Marszałkowski jakoś bardzo zaniedbuje okolice powiatu i wszędzie 
indziej coś tam działa a w tych okolicach unika działań. Radna nie wie, z czego to wynika? 
Nie ważne jest czy się będzie spotykał tylko pan starosta i pan przewodniczący czy wszyscy 
radni. Radna podejrzewa, że pan starosta często się spotyka, bo ma tam dobre kontakty 
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w Urzędzie Marszałkowskim i chodzi radnej tylko o to, żeby z tych spotkań wyszła jakaś 
skuteczność, żeby po prostu było widać, że coś się dzieje. To, że będzie się ekstra spotykać 
i rozmawiać, to nie o to chodzi. Chodzi o to, żeby zrobić. Czy to będzie pan przewodniczący 
osobą, która spowoduje taki skutek, że robota będzie zrobiona, czy to będzie pan starosta, czy 
to będą wszyscy radni, to nie o to chodzi. Chodzi o to, żeby skrócić ten czas dyskusji 
i rozmawiania na ten temat i pisania dużych pism, tylko żeby po prostu coś się stało. I o to 
chodzi. Może pan starosta w cztery oczy rozmawiać. Radna podejrzewa, że pan starosta 
w cztery oczy rozmawia z panem marszałkiem, tylko żeby był skuteczny w tej rozmowie 
i żeby myślał o mieszkańcach powiatu i o to radna poprosiła.  
 
20) Zamknięcie XLI Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady w dniu 28 kwietnia 2022 r. o godz. 14:20 w związku ze 
zrealizowaniem porządku obrad, zamknął XLI Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 

 
  Przewodniczący Rady  

 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………… 
2) Anita Sudomir – Ozdoba ……………………… 

  
 


